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حمید درخشان:

باید دنبال بازیکن خارجی بهتری باشند

ایــن دو مهاجــم خارجــی )پریــرا و دیاباته( اصــاً خوب نبودنــد و تنها لوکادیا 
عملکــرد موفقــی داشــت که او هم تیــم را ترک کرد. بقیــه بازیکنان خارجی 
کمــک حــال پرســپولیس نبودند و کار خاصی در ایــن تیم انجام ندادند. اگر 
پرســپولیس بازیکنان خارجی باکیفیت تری داشــت، بــه مراتب وضعیتش 
هم بهتر می شــد. پرســپولیس باید به دنبال جذب بازیکنان خارجی بهتری 

باشــد تا در لیگ قهرمانان آســیا حرفی برای گفتن داشــته باشــد. 

علیرضا امامی فر:

این سبک بازی برای آسیا کافی نیست

یحیــی گل محمــدی رونــدی کــه برانکــو پیــاده کــرده بــود را در تیمش پیش 
گرفت و در این سه سال افکار خود را وارد کرد. من فکر می کنم مهم ترین 
اصــل موفقیــت پرســپولیس در این فصــل، اصل آرامش بود. مســائل فنی 
و آنالیــزی تحــت نظــارت کادرفنــی این تیم بخوبی انجام شــد. بــه نظرم این 
ســبک از بازی که پرســپولیس با این نفرات انجام داد، برای ایران مناســب 

اســت و برای خارج از ایران و بازی های آســیایی کافی و کارســاز نیســت.

محمد انصاری:

از هواداران پرسپولیس ممنونم

شاید خیلی ها خوشحال شدند که من از فوتبال خداحافظی کردم! اما از شوخی 
گذشــته باید بگویم هر بازیکنی که از فوتبال می رود، دوســت دارد خداحافظی و 
بدرقه خوبی داشــته باشــد. من هم مثل بقیه دوســت داشــتم این اتفاق بیفتد و 
از همه کسانی که با تماس تلفنی یا پیام به من لطف داشتند ممنونم. همچنین 
از هواداران پرســپولیس ممنونم که مثل همیشــه پشــتیبان من بودند. باشــگاه 

پرســپولیس هم برای من اســتوری گذاشــت و دست شان درد نکند.
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 پرسپولیس 
با تمدیدی ها 

مذاکره می کند
در حالــی کــه دیــروز گفتــه شــد 
یحیــی گل محمــدی لیســت مــد 
نــش بــرای تمدیــد  نظــر بازیکنا
قــرارداد را بــه باشــگاه داده یکــی 
از مدیــران باشــگاه اعــام کــرد در 
حــال مذاکــره با بازیکنانی هســتند 
کــه قراردادشــان تمام شــده و باید 
تمدیــد شــود. البتــه ایــن مدیــر 
باشــگاه نامــی از بازیکــن خاصــی 
نبــرد امــا مهم تریــن نفــرات میــاد 
ســرلک، سعید صادقی، عیسی آل 
کثیر و گئورگی گولســیانی هستند.

نامه رسمی به 
فدراسیون درباره 

سقف قرارداد
باشگاه پرسپولیس طی مکاتبه ای 
کــه بــا ســازمان لیــگ و فدراســیون 
فوتبــال داشــته دربــاره ســقف 
قــرارداد ۳۰۰میلیــارد تومانــی برای 
تیم هــای حاضــر در مســابقات 
آســیایی)با آپشــن ۳۲۵میلیــارد( 
اعتــراض خــود را اعــام و خواهــان 
بررســی این آیین نامه شــده است. 
در ایــن نامــه بــه برخــی دیگــر از 
بندهــای آییــن نامــه جدیــد هــم 
اعتراض شــده اســت. قرار بود این 
نامه دیروز به فدراسیون و سازمان 

لیــگ ارســال شــود .

شایعه استعفای 
عضو هیأت مدیره

گفته می شود یکی از اعضای هیأت 
مدیــره پرســپولیس کــه نزدیــک به 
یک ســال در این باشــگاه مشــغول 
بــه کار بــوده، بــزودی از ســمتش 
اســتعفا خواهــد داد. در چند هفته 
گذشــته اختاف نظرهایــی بیــن 
ســازمان خصوصی ســازی و وزارت 
ورزش و جوانــان دربــاره برخــی از 
اعضــای هیأت مدیره پرســپولیس 
بــه گــوش می رســید و بــه نظــر 
می رســد ایــن اســتعفا بی ارتبــاط 
بــا ایــن مســائل نیســت. بایــد دیــد 
ایــن عضــو هیــأت مدیــره باشــگاه 
بــه تصمیمی که برای اســتعفا دارد 
جامــه عمــل خواهــد پوشــاند یــا 
اینکــه او را از ایــن تصمیم منصرف 

خواهنــد کــرد.
ایــن فرد کســی نیســت جــز محمد 
دلبــری کــه آبان ماه ســال گذشــته 
به عنــوان عضــو اقتصادی به هیأت 
مدیره پرســپولیس اضافه شــد اما 
بعد از برگزاری مجمع اخیر باشگاه 
برخــی رســانه ها نــام او را به عنــوان 

عضــو تــازه وارد اعــام کردند.

 
ادامه مشکلات 

مالکیت ساختمان 
باشگاه

رضــا درویــش در جلســه مجمــع 
پرسپولیس درباره مسأله مالکیت 
ســاختمان ایــن باشــگاه خبــر داد: 
پول ســه دانگ از این ســاختمان را 
پرســپولیس داده اســت. پول ســه 
دانــگ بعــدی را هــم از درآمدهــای 
باشــگاه برداشــتند. الان می گوییم 
ســند آن ســه دانگی کــه همان اول 
پولش را باشــگاه داده اســت به نام 
پرســپولیس بزنید ولی فدراســیون 
فوتبــال در کمــال نابــاوری بــه مــا 
نامــه زده اســت کــه هیأت رئیســه 
فدراســیون موافقــت نکــرد. ایــن 
ســه دانگ برای پرســپولیس است 
مگــر به موافقــت یا عــدم موافقت 
آنهــا اســت؟ الان ایــن حرف هــا را 
می زنیم. بعد جلســه همه می روند 
بــه یــک جلســه دیگــر تــا بــاز هــم 
فقــط گــوش بدهند و مــا می مانیم 

و مشــکات مان.
گفتنــی اســت در ماجــرای پرونــده 
ویلموتــس اعــام شــد کــه شــرکت 
شســتا ســه دانــگ از ســاختمان 
باشــگاه پرســپولیس را هم به دلیل 
پرداخــت نشــدن مطالباتــش بــا 
حکــم مراجــع قضایــی از آن خــود 

کــرده اســت.
 

دلایل قهرمانی پرسپولیس را در 
چه مواردی می دانید؟

نــی  م قهرما گرا ینســتا ا یــق  ز طر ا
پرســپولیس را بــه یحیــی و افشــین و 
کریــم تبریــک گفتــم. یحیــی امســال 
خیلــی خــوب کار کرد و هــم در لیگ و 
هــم در جــام حذفی شــاهکار بود. اگر 
اشــتباه نکنــم یحیــی 1۵ ســال اســت 
کــه در ایــران مربیگــری می کند و فکر 
می کنــم در ایــن مــدت ثابــت کــرده 
کــه بهتریــن مربــی ایرانــی اســت و در 
هــر تیــم هم کــه بوده منشــأ تغییرات 
و تأثیــر مثبــت بــوده و در چنــد تیــم 
هــم قهرمانــی کســب کــرده اســت 
کــه بزرگتریــن آن هــم بــا بهتریــن تیم 
ایــران یعنــی پرســپولیس بــوده کــه 
ارزش زیــادی داشــته و دارد. یحیــی 
در تیم هــای قبلــی ماننــد پدیــده و 
ذوب آهــن هــم ارزش خــودش را 
نشــان داده بــه همیــن دلیــل واقعــاً 
ایــن بزرگنمایــی نیســت کــه بگوییــم 
او در حــال حاضــر بهتریــن مربــی 
فوتبــال ایــران اســت. ســه گانه زدن 
در فوتبــال ایــران خیلــی تکرار نشــده 
و انجــام ایــن کار در پرســپولیس هــم 
واقعاً ســخت اســت که فقط از عهده 
مربیانــی مانند یحیی در پرســپولیس 
برمی آیــد. ۲۰ دقیقــه خاصــه دربی را 
دیــدم و از آن لــذت بــردم؛ دربــی کــه 
بــه نظــرم بیرانونــد و ترابی و عالیشــاه 
بهتــر از بقیــه بودنــد هــر چنــد کــه بــه 
لحــاظ تیمــی پرســپولیس واقعــاً بهتر 
از اســتقال بــود و در چنــد نوبــت هم 
بیرانونــد واقعــاً توپ هــای خوبــی را از 

اســتقال گرفــت.
اما یحیی حرف هایی مبنی بر 

جدایی زده؟!
باید از یحیی حمایت کنند چون بدون 
تعــارف بهتر از او برای پرســپولیس در 
ایــران مربــی نداریــم و اگــر بخواهیــم 
مربــی خارجــی هــم بیاوریــم آن مربی 
نمی توانــد بــزودی فرهنــگ و کیفیت 

فوتبــال ایــران را بداند.
به نظرتان یحیی می تواند 

رکورد قهرمانی های برانکو را در 
پرسپولیس بشکند؟

ســال جدیــد همــه چیــز فــرق خواهد 
داشت و به نظرم همه چیز سخت تر 
خواهــد شــد در ایــن بیــن انتخــاب 
بازیکــن خیلی مهم اســت کــه باید به 
بهتریــن نحــو ممکــن انجام شــود. در 
این بین در پرســپولیس مثلث یحیی 
و کریــم و افشــین واقعــاً قادرند خیلی 
کارهــا را انجــام دهند؛ ســه مرد بزرگ 
کــه مــن خیلــی از آنهــا را دوســت دارم 
و آنهــا ثابــت کرده انــد کــه می تواننــد 
خیلــی کارهــا را در پرســپولیس انجام 
دهند و در کسب موفقیت های بزرگ 
به پرســپولیس خیلی کمک کرده اند. 
جــدا از این مثلــث موفق، یحیی کادر 
فنــی و بازیکنان خیلــی خوبی دارد به 
همین دلیل هم یحیی کادر موفقش 
را حفــظ می کنــد و خــودش خیلــی 
خــوب می دانــد کــه چــه بازیکنانــی را 

در پرســپولیس حفــظ کند.
در رابطه با سرمایه گذاری 

عربستانی ها چقدر به قهرمانی 
تیم های ایرانی امیدوارید؟

در لیــگ قهرمانــان آســیا کار خیلــی 
سخت اســت. پرسپولیس هم دو بار 
بــا برانکــو و یحیــی به فینال رســیده و 
خــودش را بــه جــام قهرمانــی نزدیــک 

ســاخته امــا از قهرمانی محروم مانده 
است. الان هم تیم های خیلی خوبی 
در آســیا وجــود دارند بــه همین دلیل 
باید خیلی سخت کار کنید و بازیکنان 
خیلــی خوبــی را اضافــه کنید و بعضی 
از قوانیــن ماننــد پرداخــت ریالــی را از 
فوتبالتــان حــذف کنیــد چــون در این 
صــورت دیگــر بازیکــن خــوب خارجی 
بــه ایران نمی آیــد و از این بابت خیلی 
ضــرر خواهیــد کــرد. بایــد بازیکنــان 
خیلــی خوبــی بگیریــد کــه جــدا از 
مهاجــم در بقیــه خطــوط هــم بتوانند 
بــازی کننــد و توانایی بالایــی به لحاظ 

فنی داشــته باشــند.
در خصوص شرکت ایران در جام 
کافا چه نظری دارید، به نظرتان 

با توجه به انتخاباتی که شده 
تیم ملی مان می تواند در جام 

ملت های آسیا موفق شود؟
تیم هــای عمان و ازبکســتان تیم های 
خوبــی هســتند اما حریفــان همگروه 
ایران تیم های قوی نیستند. قهرمانی 
در جام ملت ها هم کار راحتی نیست 
مگــر اینکــه تــا آن زمــان خیلــی جدی 
کار کنید و برنامه ریزی داشــته باشید 
تــا بــه موفقیــت بــا وجــود تیم هایــی 
بسیار مطرح دیگری که حضور دارند 

خوشــبین باشیم.
صحبت حضور مجددتان در 

ایران صحت دارد؟
دو تیــم لیــگ یکــی بــه مــن پیشــنهاد 
دادنــد امــا حضــور مربــی خارجــی در 
لیگ یک ممنوع شــد به همین دلیل 
فعــاً حضــورم در ایــران منتفی شــده 
مگــر اینکــه پیشــنهاد دیگــری برســد 
و مــن در لیــگ برتــر بتوانــم به عنــوان 
مدیــر فنــی بــا تیــم جدیــدی همراهی 

داشــته باشــم.
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بشــکند در رابطه با شــرایط پرســپولیس صحبت می کند. مهاجمی که معتقد اســت تکرار قهرمانی برای پرســپولیس 
ســخت اســت و در ایــن بیــن ابــراز امیــدواری می کنــد تا یحیی در فصل آتی بــا تقویت تیم کار ناتمامــش را انجام بدهد 

و با کســب قهرمانی آســیا کلکســیون افتخاراتش را کامل کند.
وینکــو بگوویــچ ســرمربی اســبق پرســپولیس کــه ســال ها در فوتبال ایران ســابقه مربیگــری دارد از قهرمانی و ســه گانه زدن 
پرســپولیس به شــکل زیادی ابراز خوشــحالی می کند و معتقد اســت باشــگاه پرســپولیس باید یحیی را به هر شــکل ممکن 
حفظ کند و مثلث یحیی و افشــین و کریم باقری را یکی از عوامل اصلی موفقیت سرخپوشــان و کســب قهرمانی ســه گانه 

پرســپولیس معرفی می کند.

 فکــر قهرمانــی ســه گانه پرســپولیس 
را داشــتی؟

بــه نظــرم در اواخــر بازی هــا موتــور 
پرســپولیس حســابی گــرم شــد و بــه 
قولی بازیکنان در همه بازی های پایان 
فصل شــان چــه در لیــگ و چــه در جــام 
حذفی موفق شدند و بهترین عناوین را 
کســب کردند. در این بین پرسپولیس 
آن قــدر خــوب کار کــرد که شــانس هم 
ســراغش آمــد. به طور نمونه ســپاهان 
هم که اصلی ترین حریف پرســپولیس 
بــود، در دیــدار مقابــل ملــوان متوقــف 
شــد تا اصلی ترین حریف پرســپولیس 

هــم بــرای قهرمانــی جــا بماند.
خودت یکی از بهترین 

مهاجمان لیگ بودی اما چرا 
آمار گلزنی ها در لیگ برتر 

پایین آمده و به آن شکلی که 
انتظار می رود مهاجم گلزن 

وجود ندارد؟!
بــه هــر حــال ایــن یــک حقیقــت اســت 
کــه ضعــف مهاجــم داریــم و مهاجــم 
خــوب هــم خیلــی ســاخته نمی شــود و 
در تیم هــای پایــه هــم در کار ســازندگی 
خوب و موفق کار نمی شود تا در پست 
مهاجم گلزن با مشــکل مواجه باشیم. 
ایــن در حالــی اســت که زمــان خود من 
در هــر تیــم کــه نــگاه می کــردی ســه 
مهاجــم خیلــی خوب وجود داشــت که 
هــر کدام شــان جــزو بهترینهــا بودنــد و 
به نســبت دیگری چیزی کم نداشتند. 
همیــن امــر رقابــت زیــادی بــه وجــود 
می آورد و در نهایت منجر به آن می شد 
کــه بازیکنان بهترین کیفیــت را از خود 

ارائــه دهند.
آمار گلزنی ات در لیگ یعنی 
24 گل هم به نظر شکسته 

نخواهد شد؟!
واقعیت این است که به نسبت همان 
۵ ســال یــا 1۰ ســال پیــش ســطح فنــی 
لیــگ پایین تــر آمــده اســت. مثــاً در 
فولاد من و آرش افشــین در یک فصل 
۳۵ گل زدیــم کــه ۲4 گلش را من زدم و 
11 گلــش را هــم آرش افشــین زد و بقیه 
همبازیان مــان هــم در فــولا د گل هــای 

زیادی زدند تا آمار گلزنی ام در لیگ 
7۲ گل باشــد کــه واقعــاً بی نظیــر 

بــود. در آن فصــل مــا بــا فــولاد 
ششم شدیم و سپاهان هم 

قهرمان شــد.
به عنوان گلزن ترین 

مهاجم لیگ 
برتر در رابطه 
با مهاجمان 

پرسپولیس چه 
نظری داری؟

عیســی خــوب کار کــرد و بــه نظــرم از او 
نمی تــوان ایراد گرفت چــون او از دوران 
نقاهــت طولانــی برگشــت و همیــن 
تعداد گلی هم که زد به نظرم شــاهکار 
کــرد. در خصــوص عبــدی هــم بایــد 
بگویــم او مهاجم خوب و با اســتعدادی 
اســت امــا بایــد بــا هوش تر کار کنــد و با 
تمرکز بیشــتری در بازی هــا بازی کند تا 

موفق شــود.
در رابطه با مهاجمان خارجی 
پرسپولیس چه نظری داری؟

مهاجــم برزیلــی کــه خــوب کار نکرد و 
باید ردش کنند و شیخ هم که به دلیل 
ســن و ســالش و مصدومیت هــای 
متوالی اش نتوانســت در پرسپولیس 
خودش را نشان دهد و از پرسپولیس 
خداحافظــی کــرد. کاً وقتــی مهاجــم 
خارجــی می آوریــد او بایــد 1۰ برابــر 
مهاجمــان داخلــی باشــد. منظــورم 
ایــن اســت که اگــر قرار باشــد مهاجم 
خارجــی بیاورنــد بایــد در حــد لوکادیا 
لــی بــود  باشــد؛ مهاجمــی کــه عا
و می توانســت کار را بــرای تیمــش 

در آورد.
در رابطه با اظهار نظر یحیی 

که چندی پیش ابراز خستگی 
کرد اما درویش گفته که او 

یک فصل دیگر در پرسپولیس 
خواهد ماند چه نظری دارید؟

بــه نظــرم آقا یحیــی حق داشــت که آن 
طور حرف بزند چون در این فصل واقعاً 
تحــت فشــار قــرار داشــت .الان هم که 
شــرایط خیلی ســختی برای تیم بستن 
پیش آمده به همین دلیل شرایط برای 
کار کردن ســخت اســت اما ان شاءالله 
یحیــی می مانــد و کارهــا را دوباره خیلی 
خــوب انجــام می دهــد. مســئولان باید 
به پرســپولیس به عنــوان قهرمان ایران 
و تیــم اول ایران که در آســیا می خواهد 
شــرکت کنــد خیلــی اهمیت دهنــد اما 
در کشــور مــا فوتبــال اولویــت صــدم 
اســت و کســی اهمیــت نمی دهــد و 

و  نینــی بــا محدویت هــا  ا قو

کــه می گذاریــم شــرایط را بــرای تیم هــا 
ســخت  تر می ســازیم و بــه جــای هزینه 
کــردن قوانیــن بازدارنــده می گذاریــم و 
قوانینــی می گذاریم که یــک متر خارج 
از ایــران هم نمی توانیم موفق شــویم و 
کاری از پیــش ببریم و جایی هم کاربرد 

نــدارد و جــواب نمی دهــد.
با توجه به سرمایه گذاری 

تیم های عربستانی به نظرت 
پرسپولیس می تواند در آسیا 

موفق شود؟
کار مــا از ریشــه غلــط اســت و واقعــاً 
درســت کار نمی کنیــم در حالــی کــه نه 
تنهــا عربســتان بلکــه بقیــه تیم هــای 
مطــرح آســیا در همــه ابعــاد بهتــر از مــا 
کار می کننــد. بــرای پرســپولیس هــم 
کار مشــکل اســت به همین دلیل باید 
چنــد مهاجــم و بازیکــن خــوب دیگر در 
چند پســت دیگر بیاوریم تا در آســیا به 

کارمــان امیــدوار باشــیم.
پرسپولیس در چه پست هایی 

به بازیکن نیاز دارد؟
پرســپولیس بــه دو مهاجــم و بازیکــن 
پشــت مهاجــم و هافبــک بازیســاز نیاز 

دارد تــا بتوانــد موفــق شــود.
در خصوص بیرانوند که گفته 
می شود از اروپا پیشنهاد دارد 
و به باشگاه نوتیس داده چه 

نظری  داری و به نظرت او 
نباید بماند تا شانس موفقیت 

پرسپولیس در آسیا و لیگ آینده 
برای موفقیت بالاتر برود؟

اگــر بیرانونــد بمانــد حتمــاً می توانــد به 
پرســپولیس کمــک کنــد امــا بازیکــن 
اول بایــد بــه فکــر خــودش باشــد چون 
هیچکــس بــه فکــر بازیکــن نیســت و 
مثــاً خــود مــن زمانــی کــه رباطــم پــاره 
شــد باشــگاه مرا از پرســپولیس بیرون 
انداخــت و هیــچ اهمیتــی به مــن نداد. 
بــه همیــن دلیــل اســت کــه می گویــم 
بیرانونــد هــم حــق دارد کــه اول فکــر 
خــودش باشــد و بعــد بــه فکــر باشــگاه 
باشــد ضمن اینکــه شــنیده ام بیرانوند 
از تیم هــای اروپایــی و عربســتانی هــم 

پیشــنهاد دارد.
فصل قبل در مسابقات 

فیتنس قهرمان شدی، امسال 
هم قصد  داری در مسابقات 
قهرمانی جهان شرکت کنی؟

فصــل قبــل در مردادمــاه بــود کــه در 
مســابقات قهرمانــی کشــور مــدال 
گرفتــم ایــن بــار هــم قصــد دارم 
در مســابقات قهرمانــی جهــان 
شــرکت کنم چون مدال جهانی 
نگرفتم. مســابقاتی که شــش 
ماهــه دوم امســال برگــزار 
ینکــه  ا ضمــن  د  می شــو
کار تبلیغاتــی هــم انجــام 
می دهــم چــون بــا رشــته ام 

همخوانــی دارد.

ناصر قراگزلو
خبر نگار

مسعود قراگزلو
خبر نگار

   سه شنبه  23 خرداد 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7325

دیگر بازیکن خوب خارجی به ایران نمی آید 

بگوویچ: یحیی 
 بهترین مربی 

ایران است


